

P.O.Box 8718, Beijing 100080, China	Journal of Software, Nov 2005,16(11):1859-1867
E-mail: jos@iscas.ac.cn	ISSN 1000-9825, CODEN RUXUEW, CN 11-2560/TP
http://www.jos.org.cn	Copyright © 2005 by The Editorial Department of <i>Journal of Software</i>

一种基于角色的分布式动态服务组合方法

刘必欣, 王玉峰, 贾 焰, 吴泉源

[Full-Text PDF](#) [Submission](#) [Back](#)

刘必欣, 王玉峰, 贾 焰, 吴泉源

(国防科学技术大学 计算机学院, 湖南 长沙 410073)

作者简介: 刘必欣(1977—), 女, 江苏建湖人, 博士生, 主要研究领域为中间件, 工作流, Web服务技术; 王玉峰(1977—), 男, 博士生, 主要研究领域为分布计算与应用服务器技术; 贾焰(1960—), 女, 博士, 教授, 博士生导师, CCF高级会员, 主要研究领域为数据库, 分布式计算; 吴泉源(1942—), 男, 教授, 博士生导师, 主要研究领域为人工智能与分布式计算.

联系人: 刘必欣 Phn: +86-731-4575821, Fax: +86-731-4512504, E-mail: bxliu@nudt.edu.cn, http://www.nudt.edu.cn

Received 2004-10-20; Accepted 2005-06-02

Abstract

Web service composition is an important technology for agile inter-enterprise application integration. Centric composition engines are widely adopted to enact composite services in many Web service composition research projects. Such a centralized architecture, however, results in problem of scalability, message exchange efficiency and autonomy. A role-based decentralized approach for service composition is proposed in this paper, which partitions the global process model of a composite service into local process models according to the participant roles so as to distribute the control logic of a composite service and corresponding execution load into multiple nodes. An algorithm of generating the local process models is presented in detail with deployment and execution mechanism introduced. Simulation results indicate that this approach can support highly concurrent requests and large volume of data more effectively than the centralized architecture, so it is helpful to improve the scalability of composite services.

Liu BX, Wang YF, Jia Y, Wu QY. A role-based approach for decentralized dynamic service composition. *Journal of Software*, 2005,16(11):1859-1867.

DOI: 10.1360/jos161859

<http://www.jos.org.cn/1000-9825/16/1859.htm>

摘要

服务组合是开放环境中实现跨组织敏捷应用集成的重要技术.许多研究采用集中的服务组合引擎管理组合服务的执行,在系统的可伸缩性、消息传输效率及自治性等方面存在局限.针对集中结构的上述问题,提出一种基于角色的分布式动态服务组合方法,通过划分组合服务的全局流程模型产生各个角色的本地流程模型,从而使得组合服务的控制逻辑及执行负载能够对等地分布到多个结点.讨论了本地流程模型的生成算法及部署与执行机制.模拟实验结果表明,与集中式结构相比,该方法能够更有效地支持大规模并发访问以及大数据量的消息传输,有助于提高组合服务的可伸缩性.

基金项目: Supported by the National Natural Science Foundation of China under Grant No.90412011 (国家自然科学基金); the National High-Tech Research and Development Plan of China under Grant Nos.2003AA115210, 2004AA112020 (国家高技术研究发展计划(863))

References:

[1] Papazoglou MP, Georgakopoulos D. Service oriented computing. *Communications of the ACM*, 2003,46(10):25-28.

[2] Benatallah B, Dumas M, Fauvet MC, Rabhi FA, Sheng QZ. Overview of some patterns for architecting and managing composite Web services. *ACM SIGecom Exchanges*, 2002,3(3):9-16.

- [3] Casati F, Ilnicki S, Jin L, Krishnamoorthy V, Shan M. Adaptive and dynamic service composition in eFlow. In: Wangler B, Bergman L, eds. Proc. of the Int'l Conf. on Advanced Information Systems Engineering. LNCS 1789, Stockholm: Springer-Verlag, 2000. 13-31.
- [4] Chandrasekaran Senthilanand. Composition, performance analysis and simulation of Web services [MS. Thesis]. Georgia: University of Georgia, 2002.
- [5] Chen Q, Hsu M. Inter-Enterprise collaborative business process management. In: Proc. of the 17th Int'l Conf. on Data Engineering (ICDE). Heidelberg: IEEE Computer Society, 2001. 253-260.
- [6] Chafle G, Chandra S, Mann V. Decentralized orchestration of composite Web services. In: Proc. of the 13th Int'l World Wide Web Conf. New York: ACM Press, 2004. 134-143.
- [7] IBM Corporation. Web services flow language (WSFL) version 1.0. www-3.ibm.com/software/solutions/webservices/pdf/WSFL.pdf. 2001
- [8] Patil A, Oundhakar S, Sheth A, Verma K. METEOR-S Web service annotation framework. In: Proc. of the 13th Int'l World Wide Web Conf. New York: ACM Press, 2004. 553-562.
- [9] Du ZX, Huai JP, Wang Y, Zhang Y. Research and implementation of composite Web service supporting system. Journal of Beijing University of Aeronautics and Astronautics, 2003,29(10):889-892 (in Chinese with English abstract).
- [10] Benatallah B, Dumas M, Sheng QZ, Ngu AHH. Declarative composition and peer-to-peer provisioning of dynamic Web services. In: Proc. of the 18th Int'l Conf. on Data Engineering (ICDE 2002). San Jose: IEEE Computer Society, 2002. 253-260.
- [11] Weber R, Schuler C, Neukomm P, Schuldt H, Schek HJ. Web service composition with O'Grape and Osiris. In Proc. of the 29th VLDB Conf. Berlin: Springer-Verlag, 2003. 1081-1084.
- [12] Nanda MG, Karnik N. Synchronization analysis for decentralizing composite Web services. In: Proc. of the ACM Symp. on Applied Computing (SAC). Melbourne: ACM Press, 2003. 407-414.
- [13] Muth P, Wodtke D, Weissenfels J, Dittrich A, Weikum. From centralized workflow specification to distributed workflow execution. Journal of Intelligent Information Systems, 1998,10(2):159-184.

附中文参考文献:

- [9] 杜宗霞,怀进鹏,王勇,张煜.组合WEB服务支撑系统的研究与实现.北京航空航天大学学报,2003,29(10):889-892.